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Voorwoord 

Geachte Lezer, 

Het honderdste nummer, tenminste daar gaat de redactie van uit: we hebben ze niet 
alle 99 in bezit. Een ware prestatie en blijk van doorzettingsvermogen, daar kan 
GroenLinks Voorschoten trots op zijn. 

De ledenvergadering van 27 november jl. leverde een aantal zinvolle suggesties op 
om de Impressie 
Blijft dat we zoeken 
redacteuren. We 
Waldorf en Stadler 

verder te verbeteren. 
naar 2 vrouwelijke 
willen niet als 
eindigen… 

Zowel Steef, Johan als Gert en de tekeningen van Wim Burgraaff besteden ruim 
aandacht aan de geschiedenis en het jubileum.  
Op 12 december bestond de afdeling officieel 30 jaar: in het Voorjaars nummer 
daar meer over. 
Uiteraard is er het Fractieverslag en ook een reactie van hen op het stuk van Steef 
over het beperken van het fietsen in de Schoolstraat. Daarnaast schrijft Johan ook 
over de Begrotingsbespreking en ondergetekende geeft Wethouder Lamers het 
podium om plannen van dit College uit te leggen. 
In het Ei wordt dit keer oud-columnist Barrie opgezocht, zeer vermakelijk.  

Ik wens u een plezierige leestijd, tot in maart waarin het ook verder gaat over de 
geschiedenis van de afdeling en het thema Groen. (heeft u ideeën: laat het vooral 
weten!) 

Michiel van Essen 
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Fractieverslag november 2019 

In de periode na de zomervakantie 
wordt er vooral toegewerkt naar het 
vaststellen van de nieuwe begroting. 
Hoewel de kadernota eerder dit jaar 
had laten zien dat er nog wel de 
nodige gaten gevuld moesten worden, 
kon er uiteindelijk toch een sluitende 
begroting gepresenteerd worden. Dat 
was natuurlijk uit zuiver financieel 
oogpunt belangrijk en goed nieuws en 
over de begroting wordt elders in deze 
Impressie ook uitgebreid geschreven.  

Maar wellicht belangrijker is dat 
hiermee wat meer ruimte ontstaat om 
door te pakken op thema’s die ook voor 
GroenLinks van groot belang zijn: 
woningbouw, de energietransitie en 
accommodaties voor cultuur. Heel 
praktisch is er een bedrag vrij gemaakt 
om externe ondersteuning in te huren 
op een aantal ingewikkelde dossiers. 
Wij hopen daar in het komend jaar ook 
de vruchten van te zien. Maar ook al in 
de afgelopen periode is er sprake van 
vooruitgang op een aantal langer 
lopende kwesties. We lichten een 
aantal daarvan toe. 

Synchroon & Intratuinterrein 
Het college is na lang en creatief 
onderhandelen erin geslaagd om met 
Synchroon de ontwikkelaar van het 
Intratuinterrein tot een overeenkomst 
te komen voor de ontwikkeling van het 
terrein. Om het laatste deel van de 
Leidseweg richting Ter Wadding te 

ontlasten van de hoge verkeersdruk is 
een nieuwe weg over het Intratuin 
gewenst. Volgens standaard regels zijn 
de meeste kosten voor gemeente 
Voorschoten. Nu neemt Synchroon het 
merendeel van de kosten voor zijn 
rekening. Daarnaast wordt 25% van de 
woningen sociale huur en gaat er 
natuurinclusief gebouwd worden. Op 
12 december valt de beslissing over 
deze anterieure overeenkomst in de 
raadsvergadering waarbij wij op een 
positief besluit rekenen. 

Herstellen Balans Voorstraat 
Op basis van een plan van de Taskforce 
Centrum is het raadsvoorstel voor een 
betere balans in de Voorstraat unaniem 
aangenomen door de gemeenteraad. De 
GroenLinks fractie is tevreden dat er nu 
verdere stappen gezet worden om die 
balans terug te brengen ten faveure van 
de bewoners. De vraag hoe die 
maatregelen uitgevoerd gaan worden 
en hoe er gehandhaafd wordt zal in de 
uitvoeringsplannen duidelijk worden. 
Ook zal er na 12 maanden een evaluatie 
plaatsvinden over de effecten van de 
maatregelen. 

Het Ambachts- en Baljuwhuis 
Over het verzoek tot aankoop van het 
AB-huis door de exploitant van 
restaurant Floris V is veel onrust 
ontstaan. Begrijpelijk, ook bij de 
GroenLinks fractie was de eerste 
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reactie dat het zonde zou zijn om dit 
monument te verkopen. Tegelijkertijd 
moesten wij ook toegeven dat het 
gebouw de laatste jaren weinig 
intensief gebruikt wordt en dat het op 
deze wijze niet erg tot zijn recht komt. 
We zijn de discussie daarom met een 
open houding aangegaan.  

In een motie met de SP en de VVD 
hebben we gevraagd om aandacht voor 
de gebruiksmogelijkheden van het 

monumentale pand tijdens de 
opgezette dorpsdialoog. Over de 
constructieve discussie die daaruit is 
voortgekomen kunnen we alleen maar 
tevreden zijn. Die discussie zal verder 
vorm krijgen in de komende maanden, 
wanneer ook wordt gekeken naar de 
toekomst van andere accommodaties in 
de gemeente. 

De Raadsfractie   

Anekdote 1:  

Frits Glotze was een zeer actief en 
gedreven man. Hij liep vaak voor de 
troepen uit. Zo heeft hij nog voordat 
Groen Links Voorschoten echt 
bestond al in november 1989  uit 
naam van de initiatiefgroep GLV een 
open brief gestuurd aan Prinses 
Juliana, om, mocht zij onverhoopt de 
Horsten (deels) willen verkopen, 
“het belang van dit natuurgebied 
voorop te stellen”. (SH) 

Anekdote 2: 

“Waarom ik in die eerste 
steunfractie (1990)? Omdat Steef 
onze kameraad was, en hij ging in de 
Raad, was altijd al met politiek 
bezig, en dus gingen we hem helpen. 
We woonden ook samen met anderen 
in het kraakpand aan de 
Schoolstraat”. (ED) 
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GroenLinks de Wijken in… 

Onder deze kop verscheen bijna 30 
jaar geleden, in de voorloper van de 
Impressie (met als titel Afdeling in 
Opbouw), een kort en pakkend 
voorstel om als politieke organisatie 
het contact in de wijken op te 
bouwen. In het stukje wordt 
geconstateerd dat de interesse in de 
gemeentepolitiek ‘tanende’ is en er 
sprake is van politieke 
onverschilligheid. Het gevaar is 
hierbij dat ‘reactionaire groepen 
zoals de centrumpartij’ mogelijk grip 
gaan krijgen op deze groep mensen. 
De korte analyse eindigt met de 
constatering dat tegen deze 

ontwikkeling gevochten moet 
worden door de democratie levend te 
maken. Opvallend detail; niet levend 
‘houden’ maar levend ‘maken’. Het 
lijkt erop dat de schrijver van dit 
verhaal 30 jaar geleden constateerde 
dat de lokale democratie dood was. 

Nu valt daar anno 2019 gelukkig wel 
het één ander op af te dingen. 
Tegelijkertijd is de opkomst van 
populistisch rechts zeker wel een 
punt van zorg en speelt ook nu nog 
steeds de vraag hoe we als 
GroenLinks onze basis in de wijken 
zo sterk mogelijk kunnen maken en 
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het contact met burgers kunnen 
optimaliseren. Een belangrijk punt 
daarbij is ook het contact met onze 
leden en hun betrokkenheid bij de 
afdeling en ons politieke werk. Ons 
bestuur heeft daarin al een paar 
belangrijke stappen gezet met een 
cursus gemeentepolitiek, een 
GroenLinkse borrel en de oprichting 
van de Groene Wieven. Een 
constante factor is daarbij uiteraard 
de redactie van de Impressie. 
Daarnaast zijn vanuit de fractie een 
leesgroep, de werkgroepen ‘groen’ 
en ‘sociaal  domein’ mee opgestart, 
en worden er op gezette tijden 
(plastic) opruimacties georganiseerd 
waaraan ook niet GL leden 
deelnemen.  

Tijdens de algemene 
ledenvergadering van 27 november 
passeerden al deze initiatieven kort 
de revue. Ik vond het een 
indrukwekkende lijst die laat zien 
dat onze afdeling een sterke en 
actieve kern heeft. Ter plekke werd 
ook het voorstel gedaan om de 
opruimacties te verbreden naar 
zogenaamde wijkacties. Een idee 
waarmee de GroenLinks afdeling 

van Leiderdorp was gestart en ons 
GL Raadslid Paul ’t Lam zo 
inspireerde dat hij dit inbracht 
tijdens de ledenvergadering. De kern 
van het idee is dat burgers een 
kwestie die in een wijk speelt bij ons 
kunnen aankaarten, dat wij de 
burgers vervolgens bezoeken en ter 
plekke  

bekijken wat er gedaan zou kunnen 
worden. Eventueel combineren we 
dit met een opruimactie. Met dit idee 
van de Wijkactie! lijkt de cirkel weer 
rond.  

Een dergelijk initiatief vraagt 
uiteraard wel menskracht. Mocht je 
als lid belangstelling hebben laat dit 
dan vooral weten en meld je aan bij 
mariette@glvs.nl. Laat je daarnaast 
inspireren door het oude artikel uit 
onze eerste impressie. De GL fractie 
en het bestuur zijn benieuwd naar 
jullie ideeën. Hoe brengen we de 
politiek naar de burger en de burger 
naar de  politiek?  

Ik hoor het graag. 

Johan van Rixtel 
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Het ontstaan van de afdeling 

Er werd veel gevallen in dat 
wonderlijke jaar 1989: de PTT viel 
(werd geprivatiseerd), Hirohito viel, 
de twee van Breda vielen, de Exxon 
Valdez viel, de studenten in Peking 
vielen (bij bosjes), Hillsborough 
viel, het handvest van de PLO viel, 
Lubbers 2 viel, de muur viel, het 
Oostblok viel, de Sovjet Unie viel. 

Maar in Nederland werd er 
gebouwd: aan GroenLinks. Na de 
enorme verliezen van CPN, PSP en 
PPR in de tweede Kamerverkiezing 
van 1977 werd er al hier en daar 
geopperd dat samenbundeling van 
“Klein Links” wel eens noodzakelijk 
zou kunnen zijn. Pas vanaf maart 
1989 werd er serieus gepraat door de 
vier partijen (PSP, PPR, CPN, EVP) 
en onafhankelijken met elkaar, om 
tot één partij te komen. Onder de 
naam Regenboog stonden wij op één 
lijst voor de Europese verkiezingen 
op 15 juni, en als Groen Links (nog 
met spatie!) deden we mee met de 
Tweede Kamerverkiezingen op 6 
september. 

Hoe ging dat in Voorschoten? 

Naast de PvdA (vanaf 1946 
vertegenwoordigd in de 
gemeenteraad) waren er leden actief 
van de PPR (ong. vanaf 1970), de 
PSP (ong. vanaf 1966) en de SP 
(ong. vanaf 1978). De PSP deed in 
1966, 1982 en 1986 mee met de 
gemeenteraadsverkiezingen, de PPR  

in 1970 de SP in 1982 en de CPN in 
1970, 1974 en 1978. 

In 1974 bundelden meerdere partijen 
de krachten: PvdA, D’66, PPR en 
PSP vormden één lijst voor de 
raadsverkiezingen, onder de naam 
PPV (Progressieve Partij 
Voorschoten denk ik): met succes, 5 
zetels was het resultaat. 
Vier jaar later stapte D’66 er uit, snel 
gevolgd door de PSP. PvdA en PPR 
zouden tot en met de raadsperiode 
1986 - 1990 één lijst vormen: het 
Progressief Akkoord (PAK) 

Voor de gemeenteraadsverkiezingen 
van 1982 hebben er vele gesprekken 
plaatsgevonden tussen de besturen 
van PSP, PPR en SP over één 
gezamenlijke lijst. En er was zo in 
de loop van 1981 overeenstemming 
bereikt (onder de 
besturen/vertegenwoordigers)! In 
Voorschoten zou GroenLinks ruim 8 
jaar eerder ontstaan dan landelijk, 
Trendsetting Voorschoten. 

Maar helaas: de leden van de PPR 
zagen het niet zitten en de lokale 
afdeling van de SP (lees: Pieternel 
de Zwart) werd door de landelijke 
partijbonzen teruggefloten. 

© spotpen.nl 
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In 1989 vonden de besturen van PSP 
en PPR dat er maar eens met elkaar 
gepraat moest worden. Al snel werd 
de “Initiatiefgroep Groen Links 
Voorschoten” opgericht, bestaande 
uit leden van PPR en PSP en 
partijlozen. De groep had ten doel 
“de mogelijkheden te onderzoeken 
om GroenLinks Voorschoten (GLV) 
op te richten.” 
Daartoe werden twee werkgroepen 
ingesteld: een inhoudelijke (Gert, 
Steef en Erik Spaink) en een 
werkgroep Organisatie & Publiciteit 
(Mart, Frits, Wim en Diny 
Abbenbroek) 

Groot Voorschoten, 30-08-1989

Op de ledenvergadering van 23 
oktober werd er een voorlopig 
bestuur benoemd: voorzitter Wim 
Wolting, secretaris Steef Harlaar en 
penningmeester Frits Glotze. Vanaf 
dit moment kwam deelname aan de 
Gemeenteraadsverkiezingen van 
maart 1990 nadrukkelijk aan de 
orde. 

Op 13 november, na een -overigens 
teleurstellend verlopen- referendum 
gehouden te hebben onder de leden, 
kwamen we weer bij elkaar: 
belangrijkste punten: samenwerking 
met de PvdA, en het programma.  
Samenwerking met de PvdA werd 
door de meerderheid gesteund. (8-3). 
De gesprekken zouden begonnen 
worden. 
Overigens waren er op dat moment 
23 mensen geïnteresseerd in GLV: 9 
PPR leden, 6 PSP’ers, 2 CPN- 
sympathisanten, 1 EVP’er en 5 in 
GL-geïnteresseerden. 
12 december 1989 was de grote dag. 
De dag dat wij knopen gingen 
doorhakken.            

Twaalf Groen Linksers kwamen 
bijeen ten huize Wolting. 
Met een plechtig woord van de 
voorzitter is de afdeling Groen Links 
Voorschoten opgericht, nu vrijwel 
precies 30 jaar geleden. 
Daarna ging de discussie over 
samenwerking met de PvdA. Wij 
wilden wel met één lijst de 
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verkiezingen ingaan, maar 
dan wel met een GL’er op 
een verkiesbare (4e) plaats. 
De PvdA was daar niet toe 
bereid: de 5e was voor hen 
hoog genoeg. 
Dit toch redelijk hautaine 
gedrag van de PvdA heeft 
uiteindelijk (op 16 januari) 
geleid tot het besluit om 
alleen de verkiezingen in te 
gaan. 
De vergadering van 12 
december kwam nog niet 
tot dat besluit: 
samenwerking met de PvdA 
werd wel verworpen en er 
bleven twee alternatieven 
over: wel meedoen of niet 
meedoen. De leden zouden 
worden geconsulteerd en de 
volgende vergadering zou uitsluitsel 
geven. 13 leden waren uiteindelijk 
voor deelname, en 6 tegen. GL gaat 
meedoen! 
Wordt vervolgd;  

Volgende keer: de campagne, de 
verkiezingen en het 
raadslidmaatschap 

Steef Harlaar 

Anekdote 3:  

“Ik las de stukken, als ze mijn vrachtwagen aan het laden waren”(ED) 

Leidsch Dagblad, 14-12-1989
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Over de Impressie 

“25e jaargang nr. 4”, staat op de 
voorkant van deze Impressie. 25 x 4 
= 100, zou je zeggen. Maar nee, zo 
simpel is het niet.  

In 1990, net na de verkiezingen waar 
we een zetel haalden, is er een -niet 
geniet- A5 boekje van 8 pagina’s, 
aan de leden van GL gestuurd 
genaamd: “Afdeling in opbouw”. 
Johan schrijft er in deze Impressie 
over. 

Van december 1990 tot april 1992 
verscheen er zesmaal een heus 
ledenblad uit: de “Linea Recta”. De 
redactie (Maarten Zilverentant, Hans 
van der Peet, Erwin Disseldorp en 
Mart Rietbroek (lay out)), 
(steun)fractie en bestuur schreven 
mooie, informatieve en nuttige 
stukken in en maakte er een mooi 
boekje van. 

Daarna duurde het ruim 3 jaar voor 
er weer een blad uitkwam. In de 
tussentijd schreef de fractie nog twee 
maal een Raadsnieuws. 

December 1995 verscheen de 
“Nieuwsbrief” Jaargang 1, nr. 1. Dat 
is de telling die tot nu toe doorloopt. 
Tot juni 1998 zou de Nieuwsbrief 
(een A5 boekje met tussen de 8 en 
16 pagina’s) 8 maal uitkomen. Geen 
vaste redactie, maar wel een vast 
redactielid: Ineke Kouwenhoven. 

In juli 1998 kreeg het blad de naam 
Impressie (Jaargang 4, nr. 2) en zou 
tot en met 2001 13 maal verschijnen, 
onder redactieschap van Ineke, 
Marijke Kleijweg, Frits Glotze en 
Mart). Vast logo op de voorkant: de 
voetafdruk linksboven. 

In 2002 (gemeenteraads-
verkiezingen) was het kennelijk te 
druk om geregeld een Impressie uit 
te geven. Slechts tweemaal 
verscheen er een 
“Informatiebrief van GLV”. 

Vanaf december 2002 zijn er nog 68 
Impressies verschenen. Bijna elk jaar 
4 stuks. 

1 x Afdeling in Opbouw 
6 x Linea Recta 
2 x Raadsnieuws 
8 x Nieuwsbrief 
13 x Impressie 
2 x Informatiebrief 
68 x Impressie 
Samen precies 100, Hoera! 

Steef Harlaar 
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Politieke nostalgie of is de cirkel rond 

In 1990, dus bijna 30 jaar geleden, 
kwam er een eind aan mijn 
raadslidmaatschap in Voorschoten 
voor de combinatie PvdA/PPR. In 
1989 was GroenLinks opgericht. De 
PPR ging daarin op en dus was ik 
‘automatisch’ raadslid voor 
GroenLinks geworden.  

De voormalige PSP-stroming moest 
niets hebben van samenwerking met 
sociaaldemocraten en dus werd 
opvolger Steef Harlaar vanaf de 
verkiezingen in 1990 als 
GroenLinks-raadslid een 
eenmansfractie. 

In dit jubileumnummer van de 
Impressie vind ik het passen om eens 
terug te kijken waarover we ons in 
die tijd druk maakten en hoe het met 
die thema’s nu is gesteld. 

Sociale huur 

Betaalbare huurwoningen in het 
algemeen en jongerenhuisvesting in 

het bijzonder waren grote items voor 
links Voorschoten. Een groepje  
jongeren hield een kraakpand in de 
Schoolstraat (waar nu de Aldi is 
gevestigd) jaren in bezit.  
Het was vechten om 30% sociale 
woningbouw te realiseren als 
gemiddelde in de jaarlijkse 
bouwproductie. Bij ieder project was 
het hetzelfde liedje: het kon 
financieel niet uit en dus werd het 
percentage lager, maar dat zou bij 
een volgend project ingehaald 
worden. En dat gebeurde natuurlijk 
nooit. Evenzeer van belang was dat 
zo min mogelijk bestaande 
huurwoningen verkocht werden en 
op die manier uit het sociale 
huurbestand verdwenen.  
Het eigen gemeentelijk 
woningbedrijf werd in de jaren 
negentig opgeheven, omdat het te 
klein was evenals de christelijke 
woningbouwvereniging. Beide 
woningbestanden gingen in 1995 
over naar Woonzorg Nederland, een 
landelijke corporatie, die tot dan toe 
op ouderenwoningen was 
geconcentreerd. Daarmee was een 
belangrijk stuurinstrument voor 
sociale huisvesting uit handen 
gegeven. 
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Vooral de progressieve partijen 
stelden daarom als voorwaarde, dat 
er afspraken zouden komen over de 
kwaliteit van het onderhoud, over de 
beperking van huurverhogingen en 
vooral over het zo min mogelijk 
verkopen (‘uitponden’) van de 
huurwoningen. Een breed 
samengestelde commissie zou de 
Voorschotense afdeling van 
Woonzorg begeleiden en namens de 
gemeente controleren. Als voorzitter 
van die commissie probeerde ik van 
alles om die voorwaarden te 
bewaken, maar al spoedig bleek dat  
de centrale leiding in Amsterdam 
die pottenkijkers niet wilde. We 
kregen geen informatie, hadden geen 
invloed op onderhoudsplanning en 
op de capaciteit die in Voorschoten 
werd ingezet.  Belangrijker factor 
was echter dat de gemeente, in de 
persoon van CDA-wethouder 
volkshuisvesting Aad Drayer, het 
helemaal met de leiding van 
Woonzorg eens was en ons geen 
ruggensteun gaf om de belangen van 
Voorschotense huurders te 
beschermen.  
Hij en de rest van het toenmalige 
college stonden voor het stimuleren 
van privatisering en marktwerking 
op ieder terrein, ook op dat van de  
volkshuisvesting. In de loop van 
1998 zijn we er maar mee 
opgehouden. 

In de jaren tachtig en negentig was 
iedere gemeente aangesloten bij een 
regionale schoolbegeleidingsdienst. 
Ook in Rijnland was dat het geval. 
De wethouder Onderwijs was 
bestuurslid en de raad sprak 
regelmatig over de begroting en de 
middelen, maar zeker ook over de 
doelstellingen, het beleid om zwakke 
scholen te verbeteren en zwakke 
kinderen extra te helpen. Daar 
hadden we best wat geld voor over. 
Het was de tijd dat de gemeente zelf 
actief het bestuur over het openbaar 
lager onderwijs voerde. Later werd 
dat meestal in aparte 
bestuurscommissies ondergebracht, 
maar het ging nog altijd om 
gemeentegeld. 

Schoolbegeleiding 



14 

In de eerste jaren na 2000 is de 
wetgeving gewijzigd en is de rol van 
de gemeenten teruggebracht tot die 
van huisvester van de scholen. De 
schoolbesturen zelf gingen over 
beleid en inhoud van het onderwijs 
en de gemeenteraad had alleen nog 
te besluiten over de huisvesting. Alle 
nieuwe schoolgebouwen die in 
Voorschoten tussen 2005 en 2012 
achter elkaar werden gerealiseerd 
hebben stevig aan ons budget 
geknabbeld, maar over inhoud en 
kwaliteit van het onderwijs ging het 
niet meer. 

Jongerenbeleid 

Jarenlang was jongerencentrum De 
Lindehoeve het gezicht van het 
Voorschotense jeugdbeleid. Enkele 
beroepskrachten werden door de 
gemeente bekostigd en jongeren, met 
hulp van een 
volwassenencommissie, beheerden 
het centrum, deden de 
programmering en alles wat er bij 
kwam kijken. 

Het gebouw brandde in 1987 af en 
werd niet meer als jongerencentrum 
herbouwd. 

De buurthuizen die er begin jaren 
tachtig intussen waren gekomen 
zouden de opvang van jeugd 
overnemen. De termen jeugd en 
jongeren gebruik ik nu door elkaar, 
maar dat was toen zeker niet het 
geval. Kritiek op de Lindehoeve was 
dat de jongeren steeds ouder werden 
en het centrum bleven besturen 
volgens hun smaken en normen. Op 

een gegeven moment kwamen er 
geen kinderen onder de 16 of 18 
meer. De buurthuizen zouden dat 
anders gaan doen. Het idee was dat 
jongeren boven de 18 hun vertier in 
cafés of jongerencentra elders 
zouden zoeken. De drie buurthuizen 
Vlietwijk, Alettahof en 
Boschgeest/Bloemenwijk zouden de 
jongere jeugd een of enkele avonden 
per week opvangen en 
ontmoetingsmogelijkheden bieden. 
Ook hiervoor werd een drietal 
jongerenwerkers, allen parttime, 
gesubsidieerd en via een centrale 
stichting aan de buurthuizen ter 
beschikking gesteld. 

Van 1991 tot 1995 heeft de Stichting 
Sociaal-cultureel werk Voorschoten 
gefunctioneerd. De buurthuizen 
werden ook toen al geheel door 
vrijwilligers bestuurd en de 
activiteiten die zij buiten het 
jeugdwerk organiseren of onderdak 
bieden hebben doorgaans volwassen 
tot bejaard publiek als deelnemers. 
De ‘lawaai-avonden’ van en voor de 
jeugd verdroegen zich slecht met de 
andere activiteiten en de 
beroepskrachten hadden hun handen 
vol aan het beperken van conflicten 
tussen de gebruikers.  

De stichting werd opgeheven en 
beroepsmatige ondersteuning werd 
nog enkele jaren op onregelmatige 
basis bij een Leidse stichting 
afgenomen. Het ene na het andere 
buurthuis stopte echter met het 
jeugdwerk. 
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En zo is er afgezien van sport- en 
muziekverenigingen, sinds eind 
jaren negentig niets meer te doen in 
dit dorp, noch voor jeugd, noch voor 
jongeren. 

Terugtredende overheid 

Uit deze voorbeelden blijkt de trend 
van de terugtredende lokale 
overheid. GroenLinks en anderen in 
de raad hebben hier wel verzet tegen 
gepleegd, maar de meerderheid was 
vol overtuiging voor privatisering en 
marktwerking. Dat was natuurlijk 
ook een brede landelijke beweging. 
Subsidiëren van welzijnswerk 
verdween, commerciële centra 
kwamen er voor in de plaats. Grote 
onderwijsbesturen kregen een bak 
geld en konden daarmee vrijelijk 
gaan  ‘ondernemen’. Sociale 
woningbouw kwam geheel in 
handen van corporaties waar geen 
voorwaarden meer aan werden 
gesteld. Er kwamen maar 
mondjesmaat betaalbare nieuwe 
woningen bij. Algemeen werd 
verkondigd dat bouwen van 
duurdere huurwoningen goed zou 
zijn voor de doorstroming, omdat er 
al genoeg goedkope woningen zijn, 

maar veel bewoners ervan teveel 
verdienen. 

In Voorschoten was het niet anders. 
Zeker toen ONS Voorschoten de 
grootste partij van het dorp werd en 
samen met de VVD de dienst ging 
uitmaken. Ik hoor Bianca Bremer 
nog zeggen, dat mensen met weinig 
inkomen maar door Leiden moeten 
worden opgevangen. De VVD dacht 
er net zo over en flirtte bijvoorbeeld 
met het idee om de bibliotheek te 
sluiten. Iedereen die nog een 
papieren boek wil lezen kan dat 
immers bij de boekhandel 
aanschaffen. 

Gelukkig heeft het 
bibliotheekbestuur buitengewoon 
actief verzet gepleegd door de 
functies van de instelling ruim boven 
het uitlenen van boeken uit te tillen. 

De ommekeer? 

De verkiezingen van 2018 lijken een 
trendbreuk te hebben gebracht. 
Landelijk èn plaatselijk is 
GroenLinks ineens een partij 
geworden die serieus wordt 
genomen. Het klimaat en het milieu 
blijken eindelijk als onderwerp van 
overheidszorg te worden erkend. Er 
lijkt een kentering in het geloof in de 
passieve overheid en de markt die 
alles kan oplossen.  

Overal wordt nu bepleit dat er 
betaalbare woningen gebouwd 
moeten worden, zowel voor lage 
inkomens in het algemeen als 
specifiek voor startende jongeren. Er 
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gebeurt in de praktijk weliswaar nog 
niet veel, maar de programma’s van 
partijen en colleges spreken heel 
andere taal dan de afgelopen 
tientallen jaren. 

Ook de decentralisatie van de 
jeugdzorg en het ontploffen van de 
problematiek onder jongeren in het 
hele land lijkt het besef terug te 
brengen dat preventie van problemen 
door sport, cultuur en 

welzijnsvoorzieningen geen 
overbodige luxe is. Zelfs de interesse 
voor de kwaliteit van het onderwijs 
is weer groeiend en samenwerking 
tussen scholen, politie, zorginstanties 
en gemeenten ontstaat weer. 

En de bibliotheek is tegenwoordig 
een voorziening waar heel 
Voorschoten trots op is! 

Gert Both



Bijna alle 100 omslagen van even



zovele Impressies (en voorgangers)
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Fietsen in/uit de Schoolstraat

Sinds enige tijd mag er in de 
Schoolstraat tijdens 
winkelopeningstijden niet meer 
worden gefietst. Op zich een goed 
plan, weer een punt uit het 
GroenLinks-programma 
gerealiseerd.  

Logisch ook: een beetje winkelstraat 
moet een wandelstraat zijn. Je kan 
als fietser makkelijk rond het 
centrum fietsen (Voorstraat, 
Treubstraat-Treubplein-Sir Winston 
Churchillweg aan de ene en Kon. 
Julianalaan aan de andere kant) en 
op die manier toch dicht bij de 
Schoolstraat komen. 

Toch zijn er een aantal zaken die de 
schoonheidsprijs niet verdienen: 

-De invoering

Als een dief in de nacht zijn er half 
oktober borden geplaatst bij de 

toegangen van de Schoolstraat: 
vanaf dat moment was de straat een 
voetgangersgebied, 24 uur per dag, 7 
dagen per week. (Bebording is 
leidinggevend in verkeersregels 
boven de bedoelingen van de 
wetgever). 

De BOA’s begonnen overigens 
meteen spontaan te bekeuren. 
“Miscommunicatie” volgens de 
ambtenaar die we aan de telefoon 
hadden. “Pas na plaatsing van de 
definitieve borden (met tijden) (op 
28 oktober) gaat het in”. Foutje… 

-De maatregelen

Het is verboden in de Schoolstraat te 
fietsen van maandag tot en met 
zaterdag van 9.00 uur tot 18.00 uur. 
Op vrijdag geldt het verbod tot 21.00 
uur. 
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Dat verbod op vrijdag na 18.00 uur 
slaat helemaal nergens op. Kennelijk 
heeft iemand het woord koopavond 
uit een stoffig archief gevonden en 
in verband gebracht met 
vrijdagavond. Laat ik die persoon uit 
de droom helpen: op vrijdagavond 
zijn alleen de supermarkten open. 
(net als alle avonden overigens) 

Op het verbod ’s morgens is 
ook wel wat op aan te merken. ’s 
Ochtends, en zeker op 
maandagochtend (als de meeste 
winkels dicht zijn) kan je bij wijze 
van spreken een kanon afschieten 
zonder iemand te raken.  

Erger vind ik het volgende: er 
mag geladen en gelost worden (met 
auto’s) tot 11.00 uur. De gekke 
situatie is nu ontstaan, dat er tussen 9 
en 11 uur niet met een fiets geladen 
en gelost mag worden (terwijl er 
vele pakketbezorgers over stappen 
op (elektrische) fietsen), maar wel 
met de auto. Trek dat gelijk! 

De Treubstraat is verboden 
voor alle verkeer. In de voorstellen 
van de Taskforce Centrum zou dat 
alleen gelden voor gemotoriseerd 
verkeer. “Het voorstel is om de 
Treubstraat af te sluiten voor 
gemotoriseerd verkeer en de 
inrichting van de Treubstraat te 
herzien (m.u.v. 
bestemmingsverkeer).”  

De Sir Winston Churchillweg is voor 
fietsers verboden vanaf het 
Treubplein.  

Sir Winston Churchillweg en 
Treubstraat spelen een belangrijke 
rol in de “veilige alternatieve route 
om het centrum heen” (Taskforce) 

-Communicatie

Schoolstraatbewoners tellen bij 
gemeente en Taskforce niet mee. Na 
een informatieavond meer dan 
anderhalf jaar geleden, is er geen 
enkele communicatie van gemeente 
naar de bewoners toe gegaan over de 
invoering van deze (verkeers-) 
maatregel die ingrijpend is voor veel 
Schoolstraatbewoners. (Die dat 
constateerden doordat er borden 
geplaatst zijn en er BOA’s stonden 
te bekeuren.) 

Andere centrumbewoners, met name 
die van de Voorstraat worden in 
tegenstelling tot 
Schoolstraatbewoners, uiterst serieus 
genomen en lijken zelfs eigen 
parkeerplaatsen toegewezen te 
krijgen. 

Toen de afgelopen jaren de 
nieuwbouw van de Dirk gepland en 
uitgevoerd werd was de 
informatievoorziening ook niet om 
over naar huis te schrijven, maar het 
was wel een verademing vergeleken 
met nu. En dat is triest te moeten 
constateren. 

-Kortom

Laat het fietsverbod in de 
Schoolstraat ’s middags ingaan. 

Schrap het fietsverbod op 
vrijdagavond. 
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Laat de Treubstraat open voor 
fietsers.  

Laat de Sir Winston Churchillweg 
open voor fietsers. 

Neem eindelijk Schoolstraat-
bewoners serieus.  

Steef Harlaar 

BREAKING! 

Wat is de Impressie toch een 
belangwekkend orgaan: de inkt van 
dit artikel is nog geen 48 uur droog, 
de Impressie is nog niet eens 
uitgegeven, of er zijn maatregelen 
genomen: 

Vanmorgen (28 november) zijn er 
(weer) nieuwe bordjes geplaatst: De 
Treubstraat en de Sir Winston 
Churchillweg zijn weer toegankelijk 
voor fietsers!  
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Reactie van de Fractie:

Steef stelt een paar belangrijke 
punten aan de orde. Wat betreft de 
besluitvorming waren inderdaad het 
GL- en coalitieprogramma leidend. 
De uitvoering, waar je als raad 
weinig grip op hebt, was knullig. We 
zijn verbaasd te horen dat er zo 
slecht met de omwonenden is 
gecommuniceerd. Dit is ernstig. We 
hadden beter verwacht en zullen dit 
ook met de wethouder bespreken.  

Steefs punt van het laden en lossen 
met de fiets (tussen 9.00 en 11.00) 
lijkt ons terecht en wordt ook 
opgepakt. Het voorstel van Steef om 

de tijden aan te passen bewaren we 
liever voor bij de evaluatie die na 
een jaar plaatsvindt. Juist ook 
vanwege de knullige start denken we 
dat het beter is nu  niet opnieuw het 
beleid te wijzigen. Het is mooi om te 
lezen dat Steefs punten betreffende 
de Treubstraat en de Sir Winston 
Churchillweg inmiddels zijn 
opgelost. Op de honderdste 
verjaardag van de Impressie kunnen 
we constateren die ze er nog steeds 
toe doet. Wordt vervolgd. 

Johan van Rixtel 
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Gemeentebegroting krijgt steun van grote raadsmeerderheid 

GroenLinks is blij met de brede 
steun die de gemeentebegroting in de 
Raad heeft gekregen. De begroting 
zat naar onze mening goed in elkaar 
en toonde voor het eerst sinds tijden 
weer een positief saldo voor de 
komende jaren. 

Voor het jaar 2020 is nu besloten om 
uit het positief saldo van 782.000 
Euro, 300.000 Euro te gebruiken om 
de reserve Sociaal Domein aan te 
vullen. Op deze manier creëert de 
gemeente een goede buffer om 
eventuele tegenvallers in de 
jeugdhulp op te vangen. Daarnaast 
bestemt de gemeente 382.000 Euro 
om projecten op het terrein van 
verduurzaming, wonen en de 
samenwerking in de Leidse regio 
versneld op te pakken. De middelen 
zullen vooral ingezet worden om 
extra capaciteit vrij te maken voor 
het schrijven en uitwerken van de 
noodzakelijke plannen.  

Financiering van deze extra 
capaciteit is volgens ons broodnodig. 
De laatste jaren is de ambtelijke 
organisatie zwaar belast met de 
uitvoering van veel wetgeving die 
van onze Rijksoverheid richting de 
gemeenten is gegaan. Denk hierbij 
bijvoorbeeld aan de Jeugdwet, 
Omgevingswet en de wet op de 
privacy. Daarnaast blijkt het lastig 
om openstaande vacatures te  

vervullen waardoor de werkdruk 
hoog is. 

Dankzij deze extra capaciteit 
verwachten wij de komende 
maanden concrete plannen voor de 
bouw van woningen voor jong en 
oud, de verduurzaming van 
gemeentelijk vastgoed en de 
energietransitie. Voorstellen van 
oppositiepartijen om onder meer 
structureel geld vrij te maken voor 
een stimuleringsbeleid gericht op de 
energietransitie van het bedrijfsleven 
en deze te bekostigen uit de OZB 
niet woningen, vonden we 
vooralsnog voorbarig. Beter is het 
om eerst een samenhangend plan te 
formuleren en op basis daarvan 
keuzes te maken waar het hoogste 
rendement op verduurzaming 
gehaald kan worden. Daarnaast 
hebben de coalitiepartijen 
afgesproken om van een verhoging 
van de OZB af te blijven, dus ook 
die van de OZB niet woningen.  

Nu blijkt het al dan niet verhogen 
van de OZB niet woningen een 
gevoelig punt. In het verleden werd 
bijvoorbeeld regelmatig door 
GroenLinks bepleit om bij tekorten 
op de gemeentebegroting deze OZB, 
die ten laste van bedrijven komt, te 
verhogen.  Een belangrijk argument 
is dat deze belasting vergeleken met 
omliggende gemeenten in  
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Voorschoten gemiddeld een stuk 
lager ligt. Daar staat tegenover dat, 
onder meer vanwege de concurrentie 
met internet, veel winkels het 
moeilijk hebben. Leegstand en 
dreigende verkrotting is bijvoorbeeld 
iets dat we zoveel mogelijk willen 
voorkomen. Daarnaast geldt dat 
ondernemingen de gemeente ook 
veel bieden in de vorm van lokale 
werkgelegenheid en dienstverlening 
en worden door de gemeente bij 
bedrijven nog andere bedragen 
geïnd. Horecaondernemers 
bijvoorbeeld betalen huur aan de 
gemeente voor hun terrassen.  

Waarschijnlijk is in het kader van 
een goed duurzaamheidbeleid ook 
een stimuleringsbeleid gericht op de 
energietransitie van  ondernemingen 
zinvol. Verduurzaming van 
bedrijven is immers belangrijk. 
Vooralsnog ontbreekt echter bij ons 
een goed zicht op wat al door de 
ondernemingen zelf gedaan wordt en  

wat nog meer nodig is.  Dat gesprek 
tussen ondernemersverenigingen en 
gemeente moet nu wel goed gevoerd 
worden en wellicht is het daarbij  
zinvol om, in goed overleg met de 
ondernemers, op termijn ook te 
kijken naar een verhoging van de 
OZB niet woningen. Inzet daarbij 
zou dan kunnen zijn dat deze 
verhoging dan ook weer ten goede 
komt aan de verduurzamingsopgave 
van de bedrijven zelf.  Maar goed, 
we lopen dan wel op de dialoog 
vooruit. 

Gezien de financiële positie van de 
gemeente vinden we deze specifieke 
discussie over de OZB niet 
woningen  nog  voorbarig. Laten we 
nu eerst gaan voor een goed gesprek, 
een goed milieubeleidsplan en een 
helder verhaal over ons aandeel in de 
Regionale Energie Strategie. 
Hiervoor komt nu met de begroting 
2020, geld beschikbaar en dat vinden 
we een goede zaak. 

Johan van Rixtel. 
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Steefs Ei 

100 Impressies (en voorgangers); wat 
een prestatie. “Impressive”, als ik me 
dat flauwe grapje mag permitteren. 
Bladerend door al die oude magazines 
valt me op wat een prachtig lijfblad 
GroenLinks heeft. Vlijmscherpe 
interviews, analytische 
beschouwingen over het 
Voorschotense maar ook ver 
daarbuiten, humor, relativering, het 
staat er allemaal in. Een tijdreis door 
30 jaar Voorschotens GroenLinks-
historie. 
Eén columnist viel mij op: Barrie. Hij 
heeft acht prachtige stukken 
geschreven in 1997 en 2005, over 
Christiaan den Aleghaere, over Victor 
van Duijtenstein en andere Clubleden 
van toen. De Club: een metaforische 
omschrijving van de gemeenteraad. Ik 
was benieuwd hoe het met Barrie 
ging, en zocht hem op. Dat viel 
overigens niet mee: hij heeft zich 
teruggetrokken in een soort 
Socratessiaanse grot op Malta waar hij 
zich in eenzaamheid en eenvoud bezig 
houdt met de natuur in het algemeen 
en het ouder worden in het bijzonder. 
Maar, hij wou mij wel te woord staan. 
“Omdat de Impressie een ommekeer 
in mijn leven bleek te zijn.” 

Hoezo dat? 

“Je moet weten Steef, de negentiger 
jaren waren uiterst plezierige jaren. 
Het leek steeds beter te gaan met de 
wereld, de democratische 
ontwikkeling in het algemeen en de 
natuur. De opkomst van groene 
partijen, zoals GroenLinks toont dat 
aan. Optimisme gloorde. 
Mijn artikelen in de Impressie 
verwoorden dat kennelijk heel goed, 
je mocht gewoon alles schrijven over 
de machthebbers en die vonden dat 
nog leuk ook. Die begrepen dat 
humor en zelfrelectie een kenmerk 
van beschaving zijn. En niet de botte 
en populistische woestheid die heden 
ten dage de wereld teistert.” 

Ik begreep dat je na het derde artikel 
hals over kop naar de Verenigde 
Staten bent verhuisd. 

“Ja, dat klopt. President Clinton had 
kennis genomen van mijn artikelen in 
de Impressie en wilde mij meteen 
hebben als tekstschrijver en politiek 
observator. Tja, jammer voor de 
Impressie, maar dat zag ik natuurlijk 
wel zitten. En het verdiende lekker.” 
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En? 

“Tot 2002 ging het wel goed, hoewel 
het leven in de USA wel erg leeg en 
materieel gericht bleek. En tja, onder 
Bush werd de enorm groeiende 
verrechtsing en militarisering in het 
westen duidelijk. Ik bleef in dienst, 
maar mocht niet veel meer zelfstandig 
werken. Na drie jaar Bush heb ik de 
pijp aan Maarten gegeven en ben naar 
hier vertrokken. Hier hoef ik niets 
meer. Hier geniet ik van het nietsdoen, 
de natuur, de rust. Heerlijk.  
Maar soms droom ik ook nog wel eens 
van die onbevangen tijd in 
Voorschoten. Vertel eens hoe gaat het 
met de Club” 
En ik vertelde hem over de Club. Over 
de teloorgang van Paultje van den 
Aspiratie, die nu het kleinste jongentje 
van de Club is, over Christiaan, die 
steeds vaker buiten spel komt te staan, 
over Victor, die maar de grootste 
blijft, over de oude Dame van 66, die 
zichzelf in 2010 geheel wegcijferde en 
later toch weer terug kwam, over 
GodeLief die altijd maar Links bleef 
zitten, maar nu wel met Victor de 
dienst uitmaakt. 
Maar ook over de nieuweling Otto 
NavelStaarder, die op slinkse wijze zo 
tussen 2006 en 2009, vriendjes van 
Paultje, Victor en de Dame losweekte 
om met hen zelf verder te gaan. 
Vervolgens stootte hij in één klap 
Victor van de troon om daar zelf op te 
gaan zitten. Maar ook dat hij daar ook 
weer in één keer vanaf donderde. Over 
de zwarte jaren dat Otto, Vincent en 
Christiaan de Club bestierden en  
Voorschoten in verderf en financiële 
ellende stortte. 

 En tenslotte ook over de kleine 
nieuweling Simon Pootstijf die dapper 
stand houdt tegen de gevestigde 
belangen van Vincent, Otto, 
Christiaan , Paultje, de Dame en 
GodeLief. 
“Wat?” zei Barrie onthutst, “bestaat de 
Club nu al uit 7 leden? Is dat 
vreselijke populistische en ontevreden 
gedoe nu ook bij jullie losgebarsten?  
Ik kan het niet geloven. Dat die oase 
van rust zo ten onder is gegaan.” 
“Ahum”, zei ik, “het is nog een beetje 
erger. Meisje Esmee had het wel 
gezien met Christiaan en is alleen 
verder gegaan, evenals meisje 
Persoon, die Otto niet meer kon zien 
of luchten. En het is wachten wie de 
volgende is om de tien leden vol te 
maken. Ik denk dat dat wel eens bij 
Victor kan gaan gebeuren.” 
Barrie begon te huilen. “Ach en wee, 
de ellende, de naargeestigheid en de 
triestigheid in de wereld is 
Voorschoten kennelijk niet voorbij 
gegaan. Vanaf nu zullen mijn dromen 
over Voorschoten nachtmerries zijn. 
Zeg maar niets meer.” 

Maar Barrie, tijden veranderen toch? 
Evenals tradities en gewoonten? 

Maar Barrie wilde niet meer luisteren . 
Kreunend en met zijn ogen draaiend 
waggelde hij weg. “Zwarte Piet zal er 
ook wel niet meer zijn?”, hoorde ik 
hem nog net mompelen.  
“Jawel hoor”, riep ik hem nog 
bemoedigend na. “Er zouden alleen 
maar Roetveegpieten bij de intocht 
zijn, maar er waren veel meer Zwarte 
Pieten. Niet alles verdwijnt dus.” 
Maar Barrie wel.
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Wethouder Monique Lamers 

Het positieve antwoord op de vraag 
om een interview was er heel snel, het 
vinden van een gaatje in haar agenda 
duurde een stuk langer. 

foto Rita van de Poel

Aan het einde van de middag, kort 
voor een vergadering in de avond, 
direct aansluitend aan een overleg dat 
ze had, kon ik aanschuiven in haar 
werkkamer op het Gemeentehuis. Ik 
verwachtte een behoorlijk vermoeide 
wethouder, het tegendeel bleek waar. 
Gemakkelijk formulerend, in een 
ontspannen houding vertelde ze veel 
op de vraag naar “wat er in de 
gemeentelijke pijplijn zit”, wat nog 
niet bekend is. 

“Mijn nieuwe collega wethouder
(VVD) zal op 12 december benoemd 
worden, ruim eerder dan gedacht. Ik 
heb van de week met hem kennis 
gemaakt en ben er zeer positief over. 
Ik heb dan ruim 3 maanden het 
Sociaal Domein in mijn portefeuille 
er bij gehad, een onverwacht stevige 

klus. We oriënteren ons op de Leidse 
Regio voor de taken die we in de 
Haagse regio hebben georganiseerd 
iets wat veel aandacht en tijd vraagt. 
Het zal zeer doordacht en behoedzaam 
gedaan moeten worden, daar zitten 
veel (financiële) risico’s aan”.  

Dan noemt Monique nog een zaak die 
vooruitgang bemoeilijkt: van de 350 
fte’s die de Werkorganisatie 
Duivenvoorde heeft voor Wassenaar 
en Voorschoten zijn er momenteel 
ongeveer 45 fte vacatures. “Dan kan 
de politiek nog zoveel plannen maken 
of controles afspreken, maar de 
uitvoering gaat dan soms gewoon niet 
of heel lastig, hoe hard iedereen ook 
werkt. Ook dit moet opgelost worden, 
willen we op een goede manier verder 
kunnen”. 

Aanstaande vrijdag(29-11) zal ik 
namens de Gemeente Voorschoten op 
een ledenvergadering van de 
Vereniging Nederlandse 
Gemeenten(VNG) voor de steun aan 
het Klimaatakkoord stemmen. Dit is 
geen “linkse, liberale of groene 
hobby”, de werkelijke status is er een  
van een wet, bloedserieus dus. En daar 
zit binnen Voorschoten een Milieu 
Beleidsplan aan vast, waarin onder 
andere staat hoe wij die wet gaan 
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uitvoeren. Naar schatting is dat plan 
voor de komende 4 à 5 jaar. Over hoe 
we energie neutraliteit in 2030 gaan 
bereiken, een gezonde lucht gaan 
realiseren een ook het vastgoed van de 
Gemeente onder handen gaan nemen. 
Dit plan moet in het voorjaar klaar 
zijn, binnenkort starten we met de 
Raadsinput. Ik ben trouwens heel blij 
met allerlei burgerinitiatieven op dit 
gebied, zoals wat er nu in de 
Krimwijk gebeurt. De Gemeente gaat 
in februari weer een Duurzaam 
Bouwenavond organiseren, dat is ook 
heel stimulerend.  

De Omgevingsdienst West-Holland 
speelt ook een mooie rol, zij 
ondersteunen bijvoorbeeld bedrijven 
in hun wending naar duurzaamheid, 
en samen met hen wordt gekeken naar 
maatregelen, waarvan de investering 
binnen 5 jaar terug te verdienen is. 
Ook bij ons streven een Klimaatfonds 
op te zetten, speelt de 
Omgevingsdienst m.b.t. duurzaamheid 
een rol. 

Tja, dan het afval…. De Gemeente 
moet zorgen dat het 
scheidingspercentage omhoog gaat, 
anders moeten er forse heffingen 
betaald worden. In februari wordt 
hetingezette beleid van 2016 
geëvalueerd. En dan dus plannen 
maken voor de toekomst, ik schat in 
dat er nog veel werk te doen is om  
te voldoen aan de ambities die de 
gemeente zichzelf heeft gesteld.   

Monique noemt moeiteloos nog 4 
zaken op waar binnenkort vooruitgang 
in zit, maar één ding wil ze 
uitgebreider noemen, ze is er 
enthousiast over. Het 
Hoogheemraadschap is momenteel 
bezig te onderzoeken hoe ze 
technische verbeteringen aan hun 
installatie aan de Voorschoterweg 
kunnen maken. Als dat lukt, zal de 
waterkwaliteit in Voorschoten erop 
vooruit gaan, naast de maatregelen die 
de gemeente zelf neemt. Dat is hard 
nodig, momenteel is de waterkwaliteit 
onder de maat. Ze hoopt er op korte 
termijn goed nieuws over te krijgen…. 

Dan is het bijna etenstijd en daarna 
heeft ze weer een (leden-) 
vergadering. Het is haar en het 
College van harte gegund dat ze snel 
versterking krijgen. 

Michiel van Essen 

Naschrift: 

Inmiddels heeft de Vereniging van 
Nederlandse Gemeenten zich bijna 
unaniem geschaard achter het 
Klimaatakkoord, na de steun van de 
provincies. Een belangrijke stap in de 
richting van goed klimaatbeleid. 
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Werkgroepen GroenLinks Voorschoten 

Sociaal Domein Groep In de 
werkgroep proberen we vanuit de 
praktijk het sociaal domein in kaart te 
brengen. Dit kan door middel van 
onderzoek (vaak door studenten), door 
te luisteren naar 
(eigen)praktijkervaringen of door het 
bezoeken van bijeenkomsten. Het doel 
is om te begrijpen wat het beleid in de 
alledaagse werkelijkheid betekent 
voor de Voorschotense burger. Info: 
sociaaldomein@glvs.nl   

Leesgroep We komen één keer in de 
drie maanden bij elkaar, bij Linda 
thuis, om een boek te bespreken. We 
praten over de inhoud van het boek, 
maar ook of we 'er iets mee kunnen' in 
de Voorschotense politiek of als 
GroenLinks-lid. De gesprekken zijn 
laagdrempelig en bedoeld om jezelf en 
elkaar te verrijken met nieuwe 
inzichten. We lezen daarom boeken 
vanuit verschillende politieke 
ideologieën. Contactpersoon Linda 
van der Zwaan:  
lindavdzwaa@gmail.com   

Communicatie commissie De 
communicatie commissie houdt zich 
bezig met de externe communicatie 
van GroenLinks Voorschoten op o.a. 
website, sociale media en de lokale 
kranten. Hiervoor worden er o.a. 
persberichten geschreven, variërend 
van actuele politieke zaken 
(geschreven door de  

fractie), tot beschouwingen, 
interviews en achtergrondartikelen. 

Tevens houdt deze commissie zich 
bezig met het onderhoud van en het 
plaatsen van content (tekst en 
beeldmateriaal) op de website, als ook 
op de diverse sociale media van 
GroenLinks Voorschoten. Info: 
paul@glvs.nl 

Opruim commissie Deze commissie 
organiseert 2 á 3 keer per jaar een 
opruimactie op diverse plaatsen in het 
dorp om zwerfafval van straat te 
halen. Op deze manier wordt aandacht 
gevraagd voor vervuiling van het 
milieu en voor het nemen van eigen 
verantwoordelijkheid hierbij. In 2020 
zal dit gecombineerd gaan worden met 
een wijkactie. Hierbij zal het 
opruimen plaatsvinden in de (buurt 
van een) straat waar inwoners hebben 
aangegeven dat daar een 
(maatschappelijk) probleem is, 
waar  de politiek iets mee moet doen. 
Info: mariette@glvs.nl 

Werkgroep Groen. De Werkgroep 
Groen richt zich op natuur en 
duurzaamheid in de gemeente 
Voorschoten. Thema’s die hierbij aan 
de orde kunnen komen zijn 
bijvoorbeeld water- en luchtkwaliteit, 
mobiliteit, afval, bouw, en zaken die 
samenhangen met de raadsagenda. 
Bijeenkomsten zijn bij voorkeur niet 
in een vergaderzaal maar buiten ter 
plekke waar een thema speelt. 
Mailadres van de Werkgroep Groen 
is: werkgroep.groen@glvs.nl  
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Leden-Agenda 

 
 

  

Dit is de agenda voor zover nu bekend. Er zullen in de praktijk nog activiteiten 
bij komen. 

 

 

Kijk hiervoor en voor meer details op de website: 
www.voorschoten.groenlinks.nl/agenda 

Januari 2020 11 middag Nieuwjaarsbijeenkomst 

Februari 14 Valentijnsdag. Rond 
deze dag uitreiking 
Groene Valentijn 

 26 Algemene 
ledenvergadering 

Maart 18 Groene borrel  

(30 jaar GroenLinks!) 

April   

Mei 13 Groene borrel 

Juni   

Juli 8 Groene borrel 



En met deze uitgebalanceerde lijst ging GroenLinks afdeling Voorschoten op weg naar de 
eerste direct gekozen zetel in de gemeenteraad van Voorschoten 




